
14052303

To:

Mn

Schrikkema H. [JERE @provinciegroningen.nl]
EAE orovinciegroningen.nl]; [EEE IEEEE@provinciegroningen.ni]; |EEES

y @provinciegroningen.nl]
From:

Sent: Tue 12/13/2016 9:01:01 PM

Subject: Re: Stemminguitslag moties VAO Energie

We kunnen ook aanbieden aan EZ om mee te gaan puzzelen wat te doen nu, gegeven de pol context

Constructief met behoud van onze minimale randvoorwaarden

M.v.g.

Verstuurd vanaf mijn iPhone

Daarom teksten soms staccato

Op 13 dec. 2016 om 21:04 heeft Schrikkema H.JE provinciegroningen.nl> het volgende geschreven:

Aanhoren en voorlopig vasthouden aan verkabelen lijkt mij

Op 13 dec. 2016 om 17:38 heeftBEEEE 2p: ovinciegroningen n> het volgende geschreven:

Ik ben er bli) mee, hoe meer fuzz hoe beter. Gr

Verstuurd vanaf mijn iPhone

Op 13 dec. 2016 om 17:32 heeftIEEJERE @provinciegroningen.nl> het volgende geschreven:

Interessante uitslag, succes voor|| JEEZ cs. En dat zonder stukken.

Kans dat de minister een brief stuurt met de verkabelingsstudie. En de moties voor zijn

opvolger laat liggen.

Als er wel een nieuw proces voor nieuw tracé komt, is de vraag wat dan dat nieuwe trace

wordt (de corridor van D-cision, of de N46-variant met verkabeling van Tennet)?

De corridor zal in de regio op weerstand stuiten, maar het is wel interessant deze op

draagvlak te onderzoeken.

De N46 variant is alleen denkbaar met verkabeling. Dan ligt de vraag voor of de kamer deze

verkabeling wil. Het onderzoek ligt er al... dus de vraag is of daarvoor dan een

gebiedsproces geopend moet worden. Als dat wel gebeurt kunnen we denk ik tevreden

zijn. De kamer had ook in januari een motie kunnen maken met keuze voor verkabelen

N46....

De andere moties gaan over het betrekken van de bevolking bij de keuze. De minister kan

alle opties de regio in slingeren en als er geen eenduidigheid uitkomt gewoon VKA

doordrukken.

Enz. Ben benieuwd waar de minister mee komt.

Even nadenken of we Meindert nog iets kunnen meegeven....

Met vriendelijke groeten,

iE = 3 Strategische Ruimtelijk Ontwikkeling

Provincie Groningen
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Afdeling Ruimte en Samenleving
Postbus 610 9700 AP Groningen
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Van: 5.1.2e

Verzonden: dinsdag 13 december 2016 17:17

Aan: Schrikkema H.; | 5.1.2¢ EEE
cc: HEEEZI.
Onderwerp: FW: Stemminguitslag moties VAO Energie

Beste collega’s,

Ter informatie;
Niet aangehouden dus;
Wel aangenomen: vraag is wat we hiermee opschieten?
Tevreden?

Mvg

5.1.2e

Van: monitorPATEE Cs cu)
Verzonden: dinsdag 13 december 2016 5:11

Aor BTEC ER :c1)'ECEECE:EEEEEE
CC:

Onderwerp: Stemminguitslag moties VAO Energie

Hierbij de stemmingsuitslag van de moties ingediend bij het VAO Energie:

380kV-tracé Groningen

Aangenomen: Motie van het lid Agnes Mulder over onderzoek naar een ander

hoogspanningstracé in Groningen

Aangenomen: Motie van de leden Van Tongeren en Jan Vos over het betrekken van

burgerwerkgroepen en maatschappelijke organisaties bij de vaststelling van het 380 kV-

tracé

Aangenomen: Motie van het lid Van Veldhoven over het betrekken van Groningse

burgerwerkgroepen en maatschappelijke organisaties bij het traject van de

hoogspanningslijn

Wind op land

Verworpen: Motie van de leden Klever en Wilders over geen windmolens plaatsen in de

Drentse Veenkolonién

Aangehouden: Motie van het Smaling over alternatieven voor grote windparken rondom

de Drentse Veenkolonién

Aangehouden: Motie van de leden Smaling en Jan Vos over het vergoeden van de

waardedaling van onroerend goed bij verkoop

SDE+

Aangenomen: Gewijzigde motie van de leden Jan Vos en Van Tongeren over continueren
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Verzonden: vrijdag 9 december 2016 09:04

of verbeteren van de salderingsregeling (t.v.v. 31239, nr. 228)

Aangenomen: Motie van het lid Jan Vos over een verhoogd SDE+-tarief voor kleinschalige

windprojecten

Aangenomen: Motie van het lid Jan Vos c.s. over geen nieuwe SDE+-subsidie voor de bij-

en meestook van biomassa in kolencentrales

Gaswinning Waddenzee

Aangenomen: Motie van de leden Van Veldhoven en Jan Vos over de gemeten dalingen en

de mogelijke gevolgen ervan

Energie-intensieve industrie

Verworpen: Motie van het lid Van Tongeren over verplichtende

energiebesparingsmaatregelen voor de energie-intensieve industrie

Met vriendelijke groet,

<image005.jpg>
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T +31(0)50 Bezoekadres

Leonard Springerlaan 15, Groningen

E IEEEZ @snn.cu Postadres

www.snn.eu @hetsnn Postbus 779, 9700 AT Groningen

Spaar het milieu door deze e-mail niet te printen
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Van: monitorPA

JEB a drenthe.ni>;

@provinciegroningen.nl>

Onderwerp: VAO Energie

Moties ingediend bij het VAO Energie over Wind op land (veenkolonién),
hoogspannigstracé Groningen, SDE+, gaswinning Waddenzee. Stemmingen dinsdag 13

december.

Wind op land

Motie van het lid Jan Vos verzoekt de regering de voortzetting van kleinschalige

windprojecten beter mogelijk te maken, en daarmee in de vormgeving van de SDE+

regeling 2017 rekening te houden, door een verhoogd SDE+ tarief voor kleinschalige
windprojecten op te nemen

Ontraden door minister Kamp:

Ik denk dat we dat niet moeten doen. Ik denk dat wij ervoor moeten zorgen dat het geld

dat we investeren in windmolens op land, zo veel mogelijk elektriciteit oplevert. We moeten

verder voorkomen dat we te veel windmolens neerzetten en dat die te veel subsidies nodig

hebben. Dat is wat er zou gebeuren als we dit zouden gaan doen en vandaar dat ik de

motie op stuk nr. 229 van de heer Vos ontraad.
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Motie van de leden Klever en Wilders verzoekt de regering om geen windmolens te

plaatsen in de Drentse Veenkolonién

Ontraden door minister Kamp:

Ik heb met alle provincies afspraken gemaakt over het plaatsen van windmolens. De

provincie Drenthe heeft een locatie aangewezen waar dat zou kunnen. Daarvoor zijn

plannen ingediend, die vervolgens de procedure hebben doorlopen. Ik kan daarom niet

anders dan deze motie ontraden.

Motie van het Smaling verzoekt de regering een periode van bezinning in te lassen en

een zoektocht naar alternatieven te starten die dezelfde hoeveelheid duurzame energie

opleveren en die kunnen rekenen op lokaal en provinciaal draagvlak
Ontraden door minister Kamp:

Om dezelfde reden als bij de vorige motie ontraad ik ook deze motie.

Motie van de leden Smaling en Jan Vos verzoekt de regering binnen de nieuwe

Omgevingswet een regeling te ontwerpen die initiatiefnemers verplicht om tenminste

gedurende 15 jaar eigenaren van onroerend goed bij verkoop de feitelijke vastgestelde
waardedaling te vergoeden van hun onroerend goed als gevolg van de energiewinning in

hun directe omgeving
Ontraden door minister Kamp:
Voor het geven van vergoedingen bij wijzigingen van ruimtelijke-ordeningsplannen
hebben wij de Omgevingswet. Op 19 december komt de invoeringswet voor de

Omgevingswet aan de orde, waaraan een viertal AMvB's gekoppeld is. Er is een

notaoverleg over met de minister van I en M. Dat is de gelegenheid om

schadevergoedingsregelingen te bespreken. Ik geef de indiener in overweging om de

motie aan te houden. Doet hij dat niet, dan ontraad ik de motie.

380kV-tracé Groningen

Motie van het lid Agnes Mulder verzoekt de regering in samenspraak met de bevolking,

maatschappelijke organisaties en overheden te onderzoeken of er een beter alternatief

kan worden ontwikkeld voor het huidige voorkeurstracé

Ontraden door minister Kamp:
Het lijkt mij heel vreemd om dat te gaan doen. In Groningen hebben we de wettelijke

procedure gevolgd. We hebben een m.e.r.-procedure gevolgd. Er is veel overleg geweest
met de betrokkenen in het gebied. Vervolgens heb ik extra onderzoek laten doen naar de

mogelijkheid van gedeeltelijk ondergrondse aanleg. Dat is uitgezocht en uit dat

onderzoek bleek dat de kosten daarvan veel hoger zijn dan de baten. Het zou dus niet

verstandig zijn om dat te doen. De nieuwe constructie waarin er een nieuwe leiding komt
en er een oude bovengrondse leiding verdwijnt, leidt ertoe dat het van 66 gevoelige

bestemmingen, woningen waar de mensen last hadden van die leiding, teruggaat naar 3

gevoelige bestemmingen; van 66 naar 3. Ik denk dus dat er sprake is van een

aanmerkelijke vooruitgang. We hebben dit proces heel zorgvuldig en diepgaand

doorlopen. Ik denk dat we het nu gauw moeten afronden, omdat het noodzakelijk is om

te besluiten en ervoor te zorgen dat de elektriciteit die we op het net zetten, op een

goede manier vervoerd kan worden. Daar moeten we geen problemen mee krijgen. Ik

ontraad de motie.

Motie van de leden Van Tongeren en Jan Vos verzoekt de minister de Groningse

burgerwerkgroepen en maatschappelijke organisaties te betrekken in het vaststellen van

een 380 kV-tracé waarin Groninger waarden en belangen betrokken worden

Ontraden door minister Kamp:

We hebben die leiding nodig om te zorgen dat het elektriciteitsnetwerk in Nederland stabiel

blijft. We hebben daar de wettelijke procedure voor gevolgd, met bovendien ook nog veel

overleg met alle betrokkenen in het gebied. We hebben die procedure nog een keer

onderbroken om te bekijken of een gedeelte ondergronds zou kunnen gaan. We zijn tot de

conclusie gekomen dat dit niet zo is. Wat we nu doen, vermindert het aantal gehinderde

percelen van 66 naar 3. Om die reden ontraad ik de motie.

Motie van het lid Van Veldhoven verzoekt de regering om Groningse burgerwerkgroepen
en maatschappelijke organisaties te betrekken bij het vaststellen van het traject van de

hoogspanningslijn en het afwegen van alternatieven, en zichtbaar te maken op welke

manier hun inbreng wordt meegenomen in het proces

Ontraden door minister Kamp:
Het antwoord is hetzelfde als dat ik net heb gegeven. Ik kan nog het volgende aangeven.

Behalve dat het aantal gehinderde bestemmingen van 66 naar 3 wordt teruggebracht,
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heb ik besloten om een zeer ruim budget van meer dan 7 miljoen euro voor

landschappelijke inpassing in het gebied beschikbaar te stellen. Dat is een extra

overweging om de motie op stuk nr. 238 te ontraden.

SDE+

Motie van de leden Jan Vos en Van Tongeren verzoekt de regering om de

salderingsregeling voor zonne-energie in stand te houden tot in ieder geval 2023

Ontraden door minister Kamp:

Ik ben zeer verrast door deze motie. Wij hebben met elkaar besloten om in hetjaar 2016 te

starten met een evaluatie van die salderingsregeling. lk probeer die eigenlijk nog dit jaar af

te ronden en de Kamer daarover te informeren. Dan zullen we ook de resultaten van de

evaluatie kunnen vergelijken met de andere mogelijkheden die er zijn. Het is nuttig om dat

te doen, omdat de salderingsregeling twee tot drie keer zo duur is als dit doel proberen te

bereiken via de SDE+-regeling. Het is dus gewoon goed om die evaluatie tot ons te nemen

en te bekijken wat we daarmee moeten doen. Om nu bij voorbaat, want nog voordat de

evaluatie is afgerond, al te zeggen dat de boel tot 2023 in stand moet blijven, lijkt mij geen

uiting van behoorlijk bestuur. Ik denk dat ik daarom niet anders kan doen dan de motie op

stuk nr. 228 ontraden.

Motie van het lid Jan Vos c.s. verzoekt de regering om de verstrekking van nieuwe SDE+

subsidie voor de bij- en meestook van biomassa in kolencentrales per direct, dan wel zo

snel mogelijk, stop te zetten

Ontraden door minister Kamp:
De bij- en meestook van biomassa wordt als duurzame energie aangemerkt in de richtlijn
van de Europese Commissie. Op grond daarvan hebben wij een regeerakkoord gesloten
met een ambitie voor duurzame energie. Die ambitie voor duurzame energie hield ook de

bij- en meestook van biomassa in. Het is logisch dat het vervolgens in het

energieakkoord een vervolg heeft gekregen in de afspraak te komen tot maximaal 25

petajoule bijstook van biomassa.

Als we stoppen met het gebruik van biomassa zullen we absoluut de doelstelling van

14% in 2020 niet halen. Die doelstelling laten we dan echt los, want om die bijstook te

vervangen zouden we in deze periode twee grote windmolenparken op zee extra moeten

aanleggen. Dat is onmogelijk. Dat krijg je niet voor elkaar en bovendien zou ik daarmee

een zeer gevoelig proces verstoren. Ik zeg "zeer gevoelig"”, want in een periode van vijf,
zes jaar leggen wij de vijf grootste windmolenparken ter wereld aan voor de kust van

Nederland. Wat hier staat, kan echt niet. Daar komt nog bij dat die 25 petajoule al

beschikt is op grond van de normale procedures, procedures die ik op een normale

manier heb doorlopen. De motie op stuk nr. 230 ontraad ik.

Gaswinning Waddenzee

Motie van de leden Van Veldhoven en Jan Vos verzoekt de regering om met de NAM

ervoor te zorgen dat de onzekerheden in de metingen worden verkleind, en ervoor te

zorgen dat de rapporten daarover voor een breed publiek leesbaar zijn; verzoekt de

regering om in kaart te brengen wanneer deze gemeten dalingen leiden tot een

overschrijding van de toegestane gebruiksruimte en daarbij aan te geven in welk geval
dan wordt overgegaan tot het (gedeeltelijk) stil leggen van de gaswinning in dat gebied
en wat de gevolgen daarvan zijn, en dit nog voor het debat over de mijnbouw naar de

Kamer te sturen

Minister Kamp laat het oordeel aan de Kamer:

Ik weet niet welke recente ontwikkelingen daar precies zijn omdat er meetfouten zouden

zijn gemaakt. Wij zoeken dat uit omdat het onze taak is om te monitoren wat er in dat

gebied gebeurt. Dat monitoren doen wij. Wij zullen de Kamer over de gevolgen en

inzichten informeren. In deze motie wordt gevraagd om de Kamer nog voor het debat

over de mijnbouw die brief te sturen. Ik begrijp dat dat debat over de mijnbouw eind

januari is gepland. Het lijkt mij mogelijk om te doen wat er in deze motie wordt

gevraagd. Vandaar dat ik het oordeel over de motie op stuk nr. 240 graag aan de Kamer

laat.

Vragen van het lid Jacobi (PvdA) over het bericht ‘Waddenclub: stop gaswinning direct’

Energie-intensieve industrie

Motie van het lid Van Tongeren verzoekt de regering om vanaf 1 januari 2017 over te

gaan tot het stellen van verplichtende energiebesparingsmaatregelen voor de energie-
intensieve industrie

Ontraden door minister Kamp:
Die industrie moet 9 petajoule extra aan besparing realiseren, heeft ze zelf afgesproken.
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Ik ben nu in overleg met alle betrokkenen bij het energieakkoord om te kijken welke

conclusies we hierover moeten trekken. Ik heb er deze maand nog voor om dat overleg
af te ronden. Vooruitlopend daarop nu een Kameruitspraak doen, zou het proces
doorkruisen. Ik ontraad de motie.

Met vriendelijke groet,
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